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LEDAREN 

 

Skyddsombud räddar liv för ar-
betare i hela Sverige - Hot mot 
fackets rätt att utse skyddsom-
bud 
 

Arbetstagares säkerhet och 
hälsa är fundamentala rättig-
heter som skyddsombud arbe-
tar aktivt för att säkerställa. De-
ras insatser har varit avgö-
rande för att rädda liv och för-
bättra arbetsvillkoren i hela 
Sverige. Nu, emellertid, är 
detta oumbärliga arbete hotat 
av politiska krafter, regeringen 
och Sverigedemokraterna, som 
vill begränsa fackets rätt att 
utse skyddsombud och istället 
tillåta arbetsgivare att tillsätta 
dessa viktiga positioner. 
Att begränsa fackets rätt att 
utse skyddsombud och istället 
tillåta arbetsgivare att utse dem 
innebär en förlust av den ar-
betstagarorienterade synvin-
keln i urvalet av dessa företrä-
dare. Det riskerar att under-
gräva arbetstagarnas förtro-
ende och minska skyddsombu-
dens oberoende från arbetsgi-
varens påverkan. 

Frågan som uppstår är varför 
politiska aktörer strävar efter 
att inskränka denna väl funge-
rande process. Är det av eko-
nomiska skäl eller är det en 
fråga om att överge arbetsta-
gares säkerhet för andra poli-
tiska intressen? Det är frågor 
som förtjänar klara svar och en 
öppen diskussion. 
 
Det är avgörande att prioritera 
arbetsmänniskors välfärd ge-
nom att bibehålla fackets rätt 
att utse skyddsombud. Att till-
låta arbetsgivare att utse dem 
kan leda till intressekonflikter 
och bristande representation 
för arbetstagarna. Vi behöver 
istället fortsätta att stärka 
skyddsombudens roll och se till 
att deras utnämning är fri från 
påverkan och i linje med ar-
betstagarnas bästa intresse. 
Vi uppmanar regeringen och 
alla politiska aktörer att lyssna 
på arbetstagarnas röster och 
försvara det viktiga arbete som 
skyddsombud utför. Låt oss 
tillsammans arbeta för en ar-
betsmiljö där arbetstagarnas 
säkerhet och hälsa alltid sätts 

främst och där deras rättigheter 
inte kompromissas.  

Det är en investering i männi-
skors liv och en förutsättning 
för en trygg och hållbar arbets-
marknad. 

Tillsammans har vi den ge-
mensamma styrkan! 

 

Henrik Brolin 
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SKYDDSOMBUDSTRÄFF VISKADALEN 

 
 
Den årligen återkommande 
skyddsombudsdagen på Viska-
dalens Folkhögskola samlade i 
år cirka 100 skyddsombud från 
vår avdelning, i sanning en im-
ponerande siffra. Denna årliga 
träff har blivit något av en in-
stitution och är GS största sam-
mankomst mellan kongresser-
na.  
 

Omfattande 
Skyddsorganisationen i GS av-
delning 4 är oerhört omfat-
tande. Totalt finns 263 skydds-
ombud, åtta regionala skydds-
ombud. Ansvarig för arbetsmil-
jöverksamheten i vår avdelning 
är Magnus Andersson. Vill du 
komma i kontakt med något 
regionalt skyddsombud finns 
alla kontaktuppgifter på avdel-
ningens hemsida. 
www.gsfacket.se/avdelning4 
Ansvarig Magnus Andersson 
inledde träffen och hälsade alla 
välkomna. Han poängterade 
hur viktiga alla skyddsombud är 
för att driva arbetsmiljöfrågorna 
framåt. ”Idag är det 48000 per 

 
 
soner som är sjukskrivna på 
grund av stress. Utan lokala 
skyddsombud är vi chanslösa 
att driva sådana frågor region-
alt och centralt”.  
 
Olika ämnen 
Först ut var Robin Alsing som 
talade om riskerna som kan 
uppstå kring vibrationer där Ro-
bin Alsing föreläste. Därefter 
fortsatte vår egen ombudsman 
Ronny Mattsson som talade  

 

om Risk / konsekvens vid upp-
sägningar. Träffen avslutades 
med Kattys Bengtsson som ta-
lade om Det svåra samtalet 
som skyddsombud ibland kan 
utsättas för. 

Deltagarna på konferensen 
hade också möjlighet att träffa 
representanter från Folksam, 
tidningarna Arbetet och Da-
gens Arbete samt LO Mer-
värde.  

Intresserade skyddsombud.  

http://www.gsfacket.se/avdelning4


INTERVJU MED JOHAN DANIELSSON 
  

Vem är du?  
Jag är Johan Daniels-
son, LO förbundens ge-
mensamma kandidat till 
Europaparlamentet 
nästa år? 

 
Vad har du jobbat med 

förut?  
Fram till förra riksdags-
valet var jag biträdande 
bostad och biträdande 
arbetsmarknadsminister 
i Magdalenas Anders-
sons regering, innan 
dess så var jag europa-
parlamentariker i två och 
ett halvt år, men min 
långa bakgrund har jag i 
LO där jag jobbat fack-
ligt i över 10 år.  

 
Bästa minne från EU när 

du satt med?  
Det tror jag var när vi 
fick igenom det så kal-
lade vägpaketet. Helt 
nya regler på Europas 
vägtransportmarknad, 
som ska få stopp på ut-
nyttjande, säkerhets-

ställa att svenska kollek-
tivavtal som gäller i Sve-
rige.  

 
 
Ditt sämsta minne?  

Man kommer ihåg när 
man firar och blir eufo-
risk i korridorerna, ehh, 
nej men det sämsta min-
net är nog ändå när den 
dagen EU kommission-
en defakto presenterade 
sitt förslag till minimum-
lönsdirektiv, där de på 
ett sätt rör sig in på ett 
område där vi vill att 
fack och arbetsgivare 
ska kunna reglera själv-
ständigt i Sverige. Sättet 
det direktivet var utfor-
mat på var djupt olyck-
ligt, så det var en dålig 
dag. Sen är det klart att 
vi måste hitta sätt att 
höja lönerna i hela 
Europa, men inte på be-
kostnad av vår arbets-
marknadsmodell.  

 
 

 Vad vill du skicka med 
fackförbunden? 
Att det är viktigt att fler 
går och röstar, så LO 
kollektivets medlemmars 
intresse hamnar högt på 
agendan i valet, och att 
vi ser till att städa upp 
svensk och europeisk 
arbetsmarknad. Se till 
att framtidens gröna 
jobb hamnar i Sverige 
och inte någon annan-
stans.  



FÖRHANDLINGSOMBUDSTRÄFF 

 
Avdelningen genomförde sin 
årligen återkommande förhand-
lingsombudsträff som var för-
lagd till avdelningens lokaler i 
Skövde. Träffen gjordes semi-
digital, 21 ombud fanns på 
plats i Skövde medan 7 ombud 
var med via länk.  
 

Varsel 
Den senaste tidens oro inom 
GS branscher märktes på träf-
fen. Bland annat fanns repre-
sentanter från Götene Hus som 
blivit hårt drabbat av neddrag-
ningar och uppsägningar. Före-
taget hade cirka 300 anställda 
som mest, nu är man nere i 
drygt 100. Varslen har drabbat 
både kollektivanställda och 
tjänstemän.  
 

Handlingsförlamade 
Avdelningsordförande Henrik 
Brolin inledde med att konsta-
tera att regeringens nu fram-
lagda budget är en smärre ka-
tastrof för flera av GS 
branscher och därmed för GS 
medlemmar. Han konstaterade 
bland annat att regeringen av-
sätter ynka 45 miljoner för ökat 
bostadsbyggande samtidigt 
som man sänker skatten på 
snus med 130 miljoner. ”Folk  

 
har ju helt enkelt inte råd att 
bygga hus just nu”, konstate-
rade han. ”Och regeringen sit-
ter där helt handlingsförla-
made”. GS driver de här frå-
gorna hårt via LO, något som vi 
måste fortsätta göra även i 
kommande EU val.   
 

 
Avdelningens ombudsman, 
Pernilla Lund, redogjorde för 
alla förändringar som skett i 
LAS, Lagen om anställnings-
skydd. Ett ämne som engage-
rade och som tyvärr är brän-
nande aktuellt i dessa tunga 
tider med många varsel.  
 
TSL 
Därefter kom TSL och informe-
rade. TSL (Trygghetsfonden) är 
en omställningsorganisation för 
yrkesarbetare inom Svenskt 
Näringslivs och LOs avtalsom-
råde. TSL hjälper medlemmar 
som blivit uppsagda eller avslu-
tat en tidsbegränsad anställ-
ning till förhoppningsvis ett nytt 
arbete, även det ett brännande 
aktuellt ämne.  
Dagen avslutades med olika 
frågeställningar och en dis-
kussion om vad som är aktuellt 
på respektive arbetsplats, där 
ombuden hade möjlighet att 
lära av varandras olika erfaren-
heter. 



GÄSTSKRIBENT KG WANNGÅRD 

Det är en grej vi behöver prata 
om, förstå och uppskatta: Det 
generella välfärdssamhällets 
förutsättningar.  
 
Av världens drygt 200 länder är 
merparten ekonomier med låga 
skatter. Resultatet av detta är 
uppenbart med ojämlikhet, för-
nedring och misär. Om du tviv-
lar, se dig om i världen och för-
sök förstå sambanden mellan 
orsak och verkan! Inkomsterna 
är fullkomligt galet orätt-
vist fördelade. Några har 
miljoninkomster och 
andra drar sig runt på ett 
minimum. 
 
För att utjämna och 
skapa livsmöjligheter 
och valfrihet för alla så har vi i 
Norden valt en samhällsmodell 
– generell välfärd – som kräver 
en högre skattekvot. Vår sam-
hällsmodell bygger på den 
enkla tanken att det ska gå väl 
på färden genom livet, för alla. 
Välfärd blir en medborgerlig 
rättighet, oavsett inkomst. 
Bilden med schematisk modell 
av inkomster och den generella 
välfärdens utjämnande effekt. 
Beräkningen bygger på en pro-
portionell skatt på 45 procent. 
Modellen visar hur skatten om-
fördelar och skapar mer jämlika 
förutsättningar. 
 
Observera att jag inte förordar 
proportionell skatt utan den ska 
vara progressiv.  
Bilden med min förenklingsmo-
dell över våra inkomsters om-
fördelning via skatt över livscy-
kel, 20-40-20.  
 
Vår skattemodell bygger på 
den enkla tanken att vi betalar 
efter förmåga och får efter be-
hov, det vill säga att den som 
kan och orkar får bära mer, så 
att också de som inte kan bära 

lika mycket har möjlighet att 
följa med på färden genom li-
vet. 
Vår beskattningsmodell bygger 
på tre grundläggande paramet-
rar av omfördelning. 
 
 Ifrån rik till fattig 
 Ifrån frisk till sjuk 
 Omfördelning över livscy-

keln 
  
20-40-20 är beskrivningen av 

skattens omfördelning över li-
vet.  
Mycket förenklat så kan vi säga 
att vi halva livet lever av den 
andra halvans inbetalda skatt. 
För att klara finansieringen så 
skulle det då behövas en skat-
tekvot på 50 procent, men nu 
är då inte nationalekonomi nå-
gon absolut vetenskap, utan 
politisk ekonomi. Modellen ger 
inte någon helt rättvisande bild 
över skattens komplexitet, men 
den visar vikten av omfördel-
ning av inkomster över tid. 
Skattekvoten kan slå på några 
procentenheter, men den ge-
nerella välfärdsmodellen får 
svårt att överleva med en skat-
tekvot under 45 procent.  
 
Nu är skattekvoten nere i drygt 
41 procent och välfärdssyste-
met fasas ut. För att nå tillbaka 
till åtminstone en 45 procentig 
skattekvot bör förmögenhets- 
värn och fastighetskatt införas. 
Kapitalbeskattningen måste 
höjas och jämställas med för-
värvsinkomster. 
 
Några ord ytterligare lite fakta 

på vägen mot ett anständigt 
samhälle: 
Till dig som förfasas över att 
betala skatt på fastigheter och 
anser att det är skatt på in-
komster du inte har. För välfär-
dens finansiering så betalas 
konsumtionsskatt. När du kö-
per till exempel mat, mobil och 
kläder så betalar du konsumt-
ionsskatt för att vi ska kunna 
ha vård, skola och omsorg be-
tald med skatter. När du bor så 

konsumeras bostad och 
ska rimligen betala skatt 
utifrån din konsumtions 
omfattning. Skattekvot, 
skattetryck eller skatte-
nivå är ett mått på den 
totala skattens andel av 
samhällsekonomin. Det 

beräknas som skatter inklusive 
sociala utgifter i ett land i för-
hållande till BNP och är såle-
des inte den procentsats du 
betalar i skatt på till exempel 
förvärvsinkomster. 
 
KG Wanngård 

”Mycket förenklat så kan vi 
säga att vi halva livet lever 
av den andra halvans inbe-

talda skatt” 



HÖSTENS REPRESENTANTSKAP 

Höstens representantskap ge-
nomfördes semidigitalt, styrel-
sen och anställda fanns på 
plats på avdelningskontoret i 
Borås medans repskapsombu-
den fanns med på länk. 
 
Mötet gästades digitalt av riks-
dagsledamoten Erik Ezelius 
som sitter i Försvarsutskottet. 
En stor del av hans anförande 
handlade om kriget i Ukraina, 
frågor som inte så ofta diskute-
ras inom fackföreningsrörelsen. 
”Vi har varit naiva i synen på 
Ryssland, de ser sig själva fort-
farande som en stormakt”, kon-
staterade han. Få trodde att 
Putin skulle invadera Ukraina 
och ta de risker som det inne-
bär internationellt. Det var ett 
önsketänkande att Ryssland 
skulle gå en fredlig väg. ”Men 
EU håller ihop, än så länge, 
däremot har Brasilien inte tyd-
ligt tagit avstånd från Ryssland, 
trots en president med demo-
kratiska värderingar”. Han fort-
satte: ” Vi måste hålla ögonen 
på Kina, 2049 har Kina som 
målsättning att vara färdig su-
permakt”. Sverige har bidragit 
till Ukrainas armé med 25 mil-
jarder. Vad är alternativet? Att 
Ryssland invaderar även oss? 

Nato har ingen egen armé, det 
är upp till medlemsländerna. Vi 
måste rusta upp försvaret, 
både militärt och civilt. Social-
demokraterna är inte överens 
med regeringen om finansie-
ring, vi vill inte ta från välfär-
den, mer pengar behöver 

komma in helt enkelt. Han tog 
även upp Natofrågan. 
”Socialdemokraterna bytte fot i 
frågan. Det blev en rent prak-
tiskt fråga, på vilket sätt klarar 
vi lättast att hålla Ryssland 
borta från våra gränser? En 

sak är att vilja och önska, men 
verkligheten ser annorlunda 
ut”. Han konstaterade att de 
här frågorna inte är till för en 
liten klick, de behöver ner i folk-
djupet. Frågorna behöver dis-
kuteras, det har Finland gjort 
på ett helt annat sätt än Sve-
rige. De har en lång gräns till 
Ryssland, en annan verklighet. 
Putin hade stort stöd vid an-
nekteringen av Krim i Ryss-
land, vilket gjorde att han fick 
hybris och trodde det skulle gå 
lika lätt med en fullskalig invas-
ion av Ukraina. Putin struntar 
helt i människoliv, han räknar 

bara strategiska mål. 
”Diplomatin blir därför svår, det 
går inte att förhandla om inte 
Ukraina får bestämma över sitt 
eget territorium”. Eriks engage-
mang för de här frågorna gick 
inte att ta miste på. 

Riksdagsledamoten  
Erik Ezelius (S) 



Morgan Wendel i styrelsen rap-
porterade om organisationen i 
vår avdelning. Vi är 5842 aktiva 
medlemmar samt 1132 pens-
ionärmedlemmar. Hittills under 
2023 har 349 nya medlemmar 
skrivits in. Tyvärr har avdel-
ningen ändå tappat medlem-
mar, mycket på grund av alla 
uppsägningar som gjorts under 
året. Nästan 70 % av lönerevis-
ionerna är protokollförda och 
klara, en fantastisk siffra.  
 
Valberedningens sammankal-
lande Jonnie Arvidsson upp-
manade alla berörda att skaka 
fram fler valberedare, helst en 
från varje sektion.  

 

Ett nytt namn invaldes till av-
delningsstyrelsen, nämligen 
Anton Andersson som ersätter 
Simon Näsström som bestämt 
sig för att göra en paus i sina 
fackliga uppdrag. Simon var ju 
bland annat avdelningens med-
lemsansvarig, ett uppdrag som 
nu Anton tar över.  

Styrelsen finns presenterad 
med alla kontaktuppgifter på 

avdelningens hemsida.    

Anton Andersson, ny leda-
mot i avdelningsstyrelsen. 

Anton Andersson 


